
 
 

 

EL VALOR DE L’ESPORT EN EL SEGLE XXI 

Grans esdeveniments a Barcelona 

Copa Amèrica de vela 

El nou cicle de conferències “El valor de l’Esport al segle XXI”, organitzat per 

la Fundació Barcelona Olímpica i l’Institut Barcelona Esports, porta per títol 

“Grans esdeveniments a Barcelona”. En aquesta primera trobada, la 

xerrada col·loqui està dedicada a la Copa Amèrica de vela, que la ciutat 

acollirà el 2024. 

“Aquesta xerrada és la cirereta del pastís d’un cicle que fa anys que acosta 

les diferents vessants de l’esport a la ciutat, una Barcelona que farà història 

el 2024 en convertir-se en l’única ciutat al món que acull uns Jocs Olímpics 

i la Copa Amèrica de Vela”, va destacar el president de la Fundació 

Barcelona Olímpica i regidor d’Esports de l’Ajuntament de Barcelona, David 

Escudé, per a qui “a banda de la importància d’acollir un esdeveniment tan 

rellevant a nivell internacional, un altre aspecte d’enorme valor és donar 

valor al mar com a espai esportiu i el llegat que quedarà a la ciutat quan la 

competició s’acabi”.  

La Copa Amèrica és la competició més important de l’esport de la vela, la 

que té més seguiment, repercussió informativa i impacte econòmic. Va 

néixer el 1851, per tant té 172 anys d’història. El vigent campió de la 



 

 

competició, i defensor del títol, és l’equip de Nova Zelanda, que es va 

imposar al Luna Rossa italià el 2021, a Auckland. 

Es va comptar amb la col·laboració de dos convidats experts en la matèria. 

El primer en intervenir va ser el director general de la Fundació Barcelona 

Capital Nàutica, Ignasi Armengol. “Hem dut a terme un procés de 

negociació amb les administracions que intervenen en l’organització d’un 

esdeveniment com aquest (Govern espanyol, Generalitat, Diputació, 

Ajuntament, Port de Barcelona i Cambra de Comerç), una feina intensa i 

complicada, però gratificant perquè hem trobat una gran sintonia per part 

de totes elles”, va explicar Armengol, i va afegir que “el nostre projecte 

combina la innovació amb la sostenibilitat i el respecte pel medi ambient”. 

El director general de la Fundació Barcelona Capital Nàutica va donar 

algunes xifres a l’entorn de l’organització de la Copa Amèrica del 2024: 

1.200 milions d’euros d’inversió, la creació de 18.000 llocs de treball i la 

construcció de nous pantalans i altres infraestructures. 

El segon ponent va ser Jordi Puig, president del Reial Club Nàutic de 

Barcelona, que va explicar el procés de l’elecció de Barcelona com a seu de 

la Copa Amèrica de vela del 2024. “Es va engegar un concurs per acollir la 

prova i Barcelona s’hi va presentar, amb un projecte que conjuga l’aportació 

pública i privada, i que els propietaris de la competició, l’equip de Nova 

Zelanda, va considerar que era el millor”, segons Puig, que va afegir que el 

club que presideix ha passat a ser el de l’equip neozelandès, que competirà 

com a local en la pròxima edició de la Copa Amèrica, entre l’agost i l’octubre 

del 2024. “Serà molt important la difusió que fem de l’esdeveniment -que 

té una audiència potencial de 1.400 milions de persones- perquè sigui 

atractiu i comprensible per tothom”, segons Puig, que va afegir que “es 



 

 

calcula que pel village hi passaran 3 milions de persones, i un dels nostres 

objectius és la integració de la prova a la ciutat, que es pugui seguir des de 

les platges, que la gent s’hi bolqui i la gaudeixi cada dia”. El president del 

Reial Club Nàutic de Barcelona va destacar que ja es nota la influència de 

l’organització de la Copa Amèrica en l’increment d’inscrits en el programa 

municipal “Viu la vela”, de promoció de l’accés a la vela lleugera per als nens 

de Barcelona. 

La xerrada-col·loqui va comptar amb una Fila 0, formada per Xavier Torres, 

president de la Federació Catalana de Vela, que va destacar “el gran 

moment que viu la vela a Catalunya i l’oportunitat magnífica que suposa 

acollir la Copa Amèrica del 2024” i va incidir també en el fet d’”acostar el 

mar a la ciutat i la satisfacció enorme que suposa que 18.000 nens i nenes 

viuran la competició de prop”, segons Torres. 
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